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Abstract (en)
The invention relates to a spacer for multiple-glazed insulating glazing, comprising a base element (5), which has two parallel contact surfaces (9,
11) for the glazing panels (1, 3), and an adhesive surface (19) which is turned away from the inner space of the glazing unit and connects the two
contact surfaces. The base element (5) is made of fibreglass reinforced plastic. Said spacer is characterized in that a metal foil (21) is glued against
all of the adhesive surface (19), and in that by selecting the proportion of fibreglass in the plastic matter of the base element it is possible to match
the coefficients of thermal expansion of the base element and the metal foil. This type of spacer ensures especially good leak tightness and lasting
bonding between the plastic spacer and the metal foil, and between said metal foil and the sealant between the glazing panels.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Abstandhalter für Mehrscheiben-Isolierverglasung, mit einem Grundkörper (5), der zwei parallel verlaufende
Anlageflächen (9, 11) für die Scheiben (1, 3) und eine die beiden Anlageflächen verbindende dem Verglasungs-Innenraum abgewandte
Verklebungsfläche (19) aufweist, wobei der Grundkörper (5) aus glasfaserverstärktem Kunststoff besteht. Dieser Abstandhalter zeichnet sich
dadurch aus, dass eine Metall-Folie (21) an der gesamten Verklebungsfläche (19) angeklebt ist und durch die Wahl des Glasfaseranteils im
Kunststoff des Grundkörpers der Wärmeausdehnungskoeffizient des Grundkörpers und der Metallfolie aneinander angeglichen werden kann. Ein
solcher Abstandhalter gewährleistet eine besonders gute Abdichtung und dauerhafte Verbindung zwischen Kunststoff-Abstandhalter und Metall-Folie
und diese mit der Dichtungsmasse zwischen den Glasscheiben. <IMAGE>
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